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Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka (nr 131)
3 listopada 2022 r.
Komisja Sprawiedliwości i Praw Człowieka, obradująca pod przewodnictwem 
posła Marka Asta (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o Krajowym Rejestrze 
Sądowym, ustawy – Kodeks postępowania cywilnego oraz ustawy – Kodeks 
spółek handlowych (druk nr 2739).

W posiedzeniu udział wzięli: Emil Szczepanik zastępca dyrektora Departamentu Prawa Gospodar-
czego Ministerstwa Sprawiedliwości wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Daniel Kędzierski, Anna Majewska – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Adam Niewęgłowski, Łukasz Nykiel – legi-
slatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka. Bardzo serdecznie 
witam wszystkich państwa posłów. Witam również przedstawicieli Ministerstwa Spra-
wiedliwości. Witam pana Emila Szczepanika, zastępcę dyrektora Departamentu Prawa 
Gospodarczego. Witam panią Agnieszkę Olkowicz, głównego specjalistę Departamentu 
Prawa Gospodarczego i panią Marzenę Tabor-Skowron, głównego specjalistę do spraw 
legislacji w Departamencie Prawa Gospodarczego. Bardzo serdecznie państwa witam. 
Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum. 
Informuję,  że porządek  dzienny  dzisiejszego  posiedzenia  obejmuje  rozpatrzenie 

uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o Krajowym Rejestrze Sądowym, 
ustawy – Kodeks postępowania cywilnego oraz ustawy – Kodeks spółek handlowych. 
Przechodzimy do realizacji porządku dziennego. Nie wiem, czy jest przedstawiciel 

Senatu. Nie ma. Zatem możemy przystąpić do procedowania przedstawionych poprawek. 
Są dwie poprawki Senatu. Panie mecenasie, czy do poprawki nr 1 jest jakaś uwaga?

Legislator Łukasz Nykiel:
Tak. Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, Senat zgłosił dwie poprawki 
do ustawy uchwalonej przez Sejm. Obie poprawki w ocenie biura mają charakter redak-
cyjno-legislacyjny. Co do drugiej poprawki,  jeżeli można odnieść  się  już  tak zbiorczo 
do obu tych poprawek, to co do drugiej poprawki my uwag nie zgłaszamy. Uważamy, 
że poprawka jest jak najbardziej zasadna. Natomiast co do pierwszej poprawki, to ona 
w naszej  ocenie merytorycznie nie  zmienia  treści  przepisu. Mamy pewne wątpliwo-
ści  i chcielibyśmy zwrócić się do strony rządowej o opinię co do tej poprawki. Chodzi 
o zmianę w art. 4a pkt 1. Tam mamy odesłanie na niepowtarzalny identyfikator euro-
pejski, o którym mowa w pkt 9 załącznika do rozporządzenia wykonawczego Komisji 
z 18 czerwca 2021 roku. Tu jest odesłanie na pkt 9 załącznika. Senat proponuje zmianę 
– „pkt (sekcji) 9” tego załącznika. Teraz pytanie  jest następujące, bo jeżeli zajrzymy 
do dyrektywy, która jest implementowana w tej ustawie, którą w tej chwili rozpatrujemy, 
to tam mamy odesłanie na pkt 9 z załącznika. Czy tego typu zmiana redakcyjna nie 
będzie powodowała kłopotów z implementacją? Czy tak sformułowany przepis będzie 
prawidłowo implementował dyrektywę 2019/1151? Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Zatem, panie dyrektorze, jakie jest stanowisko do poprawki nr 1?
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Zastępca dyrektora Departamentu Prawa Gospodarczego Ministerstwa Sprawiedli-
wości Emil Szczepanik:

Panie przewodniczący, chciałbym przekazać głos pani mecenas Tabor-Skowron.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Proszę bardzo, pani mecenas.

Główny specjalista do spraw legislacji w Departamencie Prawa Gospodarczego MS 
Marzena Tabor-Skowron:

Dziękuję, panie przewodniczący, dziękuję, panie dyrektorze. W naszej ocenie poprawka, 
którą zaproponował Senat, jest jak najbardziej do zaakceptowania. Odnośnie do zgodności 
z dyrektywą chcielibyśmy zwrócić uwagę na niespójność pomiędzy dyrektywą, która odsyła 
do określonego punktu z załącznika do rozporządzenia wykonawczego Komisji Europej-
skiej, a samym aktem wykonawczym, który, jak słusznie zauważyli legislatorzy w Senacie, 
jest zasadniczo podzielony na sekcje. Akt wykonawczy do dyrektywy jest aktem znajdu-
jącym bezpośrednie zastosowanie, więc mamy tutaj do czynienia z wewnętrzną niespój-
nością na poziomie unijnym. Rozwiązanie, które zaproponowali legislatorzy w Senacie, 
jest próbą wyjścia z twarzą z tego problemu, dotyczącego niespójności między przepisami 
dyrektywy i aktu wykonawczego. W naszej ocenie takim zasadniczym argumentem jest to, 
że zwiększa to komunikatywność przepisów w aspekcie wyszukiwawczym i stąd uważamy, 
że ta propozycja jest jak najbardziej do zaakceptowania.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Proszę bardzo.

Legislator Łukasz Nykiel:
Ja mam tylko jeszcze jedno pytanie do pani mecenas, do pana dyrektora. Czy mogłaby 
pani powiedzieć, że państwa zdaniem przy przyjęciu tej poprawki będzie prawidłowa 
implementacja? Bo pani mówi o tym, że poprawka wydaje się zasadna i tak dalej, ale jak 
rozumiem, będzie też prawidłowa implementacja tej dyrektywy, tak?

Główny specjalista do spraw legislacji w departamencie MS Marzena Tabor-Skowron:
W naszej ocenie tak.

Legislator Łukasz Nykiel:
OK. To w takiej sytuacji,  jeśli pan przewodniczący pozwoli, nie widzimy przeszkód, żeby 
w jednym głosowaniu zaopiniować te poprawki, które mają charakter legislacyjny. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Czyli jedno głosowanie. Strona rządowa też takie rozwiązanie akceptuje. 
Dobrze, wobec tego przystępujemy do głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem 

poprawki nr 1 i 2 Senatu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Dziękuję. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Jakiś problem mamy? Jaki jest wynik? Mamy pro-

blem z wyświetleniem wyników, ale pan sekretarz je poda. Głosowało 18 posłów: 17 było 
za, 1 poseł się wstrzymał. Zatem poprawki uzyskały poparcie Komisji.
Pozostaje wyznaczenie posła  sprawozdawcy. Do tej pory  sprawozdawcą była pani 

przewodnicząca Anna Milczanowska. Czy pani przewodnicząca, oczywiście…

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Wobec tego, że mamy sprawozdawcę, to na tym zamykam posiedzenie Komisji. Serdecz-
nie państwu dziękuję, szczególnie panu posłowi Tomaszowi Zimochowi.


